
From: Minister, MECP (MECP) <Minister.MECP@ontario.ca>  
Sent: Thursday, December 23, 2021 2:03 PM 
To: Auger, Robert <rauger@essex.ca> 
Subject: Minister’s Annual Report on Drinking Water 2021 and 2020-21 Chief Drinking Water Inspector 
Annual Report / Le rapport annuel 2021 du ministre sur l’eau potable et le rapport annuel 2020-21 de 
l’inspectrice en chef de l’eau potable 
  

CAUTION: This email originated from outside your organization. Exercise caution when opening 
attachments or clicking links, especially from unknown senders. 

As Minister of the Environment, Conservation and Parks, I’m pleased to release my annual 
report on drinking water and confirm that Ontario’s drinking water continues to be among the 
best protected in the world.  
  
The 2020-21 data shows that 99.9 per cent of more than 505,000 test results from municipal 
residential drinking water systems met Ontario’s stringent drinking water quality standards.  
  
Today, the ministry also released the Chief Drinking Water Inspector’s Annual Report, which 
provides an overview of the ministry’s progress during 2020-21 and includes in-depth 
information on the performance of Ontario’s drinking water systems and licensed laboratories. 
You can also visit ontario.ca to see the supporting drinking water quality and enforcement data.  
  
These reports demonstrate the positive results of Ontario’s ongoing actions to help ensure 
drinking water sources remain secure and reliable.   
  
Effective drinking water protection in all jurisdictions and corners of the province is only possible 
through collaborative effort. I am very proud of all the work the Ministry of the Environment, 
Conservation and Parks staff are doing with conservation authorities, municipalities, Indigenous 
communities, the Ontario Clean Water Agency, water associations and the Walkerton Clean 
Water Centre to keep our drinking water clean and safe, and I thank our partners for their many 
efforts.  

The people of Ontario value safe water to drink, clean air to breathe and well-protected lands 
and greenspaces. The Government of Ontario is committed to protecting these important 
environmental resources today and for generations to come.  

Sincerely, 
  
David Piccini 
Minister of the Environment, Conservation and Parks 

  

En tant que ministre de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs, j’ai le plaisir 
de publier mon rapport annuel sur l’eau potable et de confirmer que l’eau potable de l’Ontario 
continue d’être l’une des mieux protégées au monde.  
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Les données de 2020-2021 montrent que 99,9 pour cent des quelque 505 000 résultats 
d’analyse de l’eau potable provenant des réseaux d’eau potable résidentiels municipaux 
répondaient aux normes strictes de l’Ontario en matière de qualité de l’eau potable.  
  
Aujourd’hui, le ministère a également publié le rapport annuel de l’inspectrice en chef de l’eau 
potable, qui donne un aperçu des progrès réalisés par le ministère en 2020-2021 et contient 
des renseignements détaillés sur les résultats d’analyse obtenus par les réseaux d’eau potable 
de l’Ontario et les laboratoires autorisés. Vous pouvez également visiter ontario.ca pour prendre 
connaissance des données justificatives concernant la qualité de l’eau potable et l’application 
des règlements.  
  
Ces rapports démontrent les résultats positifs découlant des mesures continues prises par 
l’Ontario pour veiller à ce que les sources d’eau potable demeurent sûres et fiables.   
  
Une protection efficace de l’eau potable dans toutes les juridictions et l’ensemble de la province 
n’est possible que grâce à un effort de collaboration. Je suis très fier de tout le travail que le 
personnel du ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs a réalisé 
de concert avec les offices de protection de la nature, les municipalités, les collectivités 
autochtones, l’Agence ontarienne des eaux, les associations de l’eau et le Centre de Walkerton 
pour l’assainissement de l’eau pour maintenir notre eau potable saine et salubre, et je remercie 
également nos partenaires pour leurs nombreux efforts.  

La population de l’Ontario accorde de l’importance à l’eau potable qu’elle consomme, à l’air pur 
qu’elle respire et aux terres et espaces verts bien protégés. Le gouvernement de l’Ontario s’est 
engagé à protéger ces importantes ressources environnementales aujourd’hui et pour les 
générations à venir.  

Cordialement, 
  
David Piccini 
Ministre de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs 
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